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Karl-Johan Lennartsson på gården Intakan i
Västergötland har mjölkproduktion med 135 kor och
200 ungdjur. Det finns 200 hektar åker och 100 hektar
naturbetesmark. Gårdens ungdjur betar naturbetena
medan mjölkkorna betar på en mindre areal
åkermark.  
Det här är ett område med mycket naturbetesmark
och ofta mindre områden inhägnade ihop med skog
där djuren också betar. Nära en mil stängsel kräver
sin tid och underhåll. Man har en stark motivation att
beta för att hålla markerna öppna. Det betyder
mycket för området eftersom det annars skulle bli
skog.  
Markerna är till största delen fuktiga. En utmaning är
att få dem jämnt nerbetade även vid olika årsmån.
EU-stöd är avgörande för att markerna ska betas och
det medför krav på skötseln. Den stora utmaningen är
igenväxningsarter där al är det största problemet. Det
finns även älggräs och veketåg.

Flera åtgärder görs för att hålla markerna väl betade
och hålla undan igenväxning. Alla marker röjs
manuellt med röjsåg eller med traktorkedjeröjare en
gång per år. Att markerna är så blöta och även att det
finns sten gör att det inte alltid går att komma fram
med traktor. Röjningen blir tidskrävande. Man skulle
önska fler åtgärder där möjlighet till kemisk
bekämpning av al är en.  
Man seminerar med köttras för att få djur som
passar för naturbete. Detta gäller alla djur som inte
blir rekrytering till mjölkproduktionen. Djur i 10-15
grupper betar områden med 3-4 fållor som man
skiftar mellan. Tidigt bete med tillskottsfodring
tillämpas också. 

AL – EN UTMANING I NATURBETESMARK 

Lantbrukarintervju
https://www.youtube.com/watch?v=sFOYHv-9Gz8

Författare: Linda af Geijersstam, Svenska
Vallföreningen 
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